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A tulajdonviszonyokat tisztázni kell a katolikus egyházzal.
Kérem a tisztelt Ké p vi s el ő - t e s t ü l e t e t , az 1 9 9 2. -re eső részt 
szavazzák meg, amellyel gyakorlatilag mind a két tervet el tud
nánk készíteni és a 6-os sz. iskola beruházásait el tudnánk ke z
deni. Az Agrokomplex árajánlata 15 MFt volt. Én 2o MFt+ÁFA 
összeget reálisnak tartanék.

L e s z k o v s z k i  Tibor

Csütörtökön itt volt a Művelődési és Közoktatási Minisztérium 
két dolgozója. Velük beszéltünk a témával kapcsolatban. Tulaj
donképpen 3 éves akcióról van szó, amelyhez adható a céltámogatás. 
700 iskolában nincs tornaterein - a tornaszobák kivételével.
A 6-os sz. iskola egyedi fűtésű. Ha -a tornaterein fűtését megold 
juk, ezzel egyidejűleg az iskola központi fűtése is megoldott lenne . 
Ezen a településen jelenleg családi házas övezet van kialakulóban, 
így elég nagy gyermeklétszámmal kell számolnunk az elkövetkezendő 
években.
Az önkormányzatnak ehhez 1992-ben 15 MFt-ot kellene garantálni a 
költségvetésből, 1993. évben ugyanennyit. A munkálatokat 1993. 
szeptemberére kellene befejezni. Egy-egy tornaterem 25-25 MFt-ba 
kerül, ebből 10-10 MFt az i g é n y e l h e t ő .t á m o g a t á s , 15-15 MFt lenne 
az önkormányzati hozzájárulás.

D o m o k o s  István

A két tornaterem közül valamelyik alkalmas lesz-e sportrendez
vények lebonyolítására?

S z a t h m á r y  Kálmán

A tornatér ín ek normál versenysportok lebonyolítására alkalmasak 
l e s z n e k .

L e n g y e l  Csaba

Tegyünk szándéknyilatkozatot a program kidolgozására.

D o m o k o s  István

Megkérjük Huszár doktor urat, kezdeményezze az ezzel kapcsolatos 
t ee n d ő k e t .

M i s k o l c z i  Ferenc

Úgy értelmeztem, hogy Szathmáry ur azt mondta, hogy 15 MFt lesz 
a saját rész, valamint a lo % a céltá ín ogatás.

F ü r j e s Lászlóné

A hitel visszafizetés 3767o Ft. A kötvények két részből tevődnek 
össze, lakossági és vállalati kötvényekből. 10 MFt-tal kezdjük 
meg a vállalati kötvények visszafizetését, jövő évtől
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Domokos István alpolgármester 9.30 órakor elment.

F ü r ,i e s Lászlóná

Az Agrobanktól 20 MFt hitelt vettünk fel. Ennek 3 év a vis sza
fizetési időtartama. Az OTP-től 35 MFt-ot vettünk fel.
1985-1989-ig 26,2 MFt. ennek visszafizetési ideje 10 év. Az. 
1989-ben felvett 10 MFt-nak most kezdjük meg a visszafizetését.
A kötvénykamatok lakossági és vállalati együtt 12 % , valamint 
11 %. Az Agrobank hitelek után jelenleg 25 V o s  a kamat, az 
OTP hitelkamata jelen pillanatban 35 %.

M i s k o l c z i  Ferenc

Ezek szerint az OTP változtatja a kamatait.

F ü r j e s Lászlóné

A jegybanki alapkamat változtatásával az eredeti szerződésnek 
megfelelően változtatja a hitelkamatokat is. Az Agrobank k am a
taival 9,6-ról indultunk.
Részleteiben ismertetném az 1992. évre várható működési kiadásokat. 

L e n g y e l  Csaba

Megkérdezném, hogy a 45 MFt miből lesz finanszírozva? 

L e s z k o v s z k i  Tibor

Az építményadóhoz újra vissza kell térnünk. A Belügyminisztérium 
gazdasági főtanácsadója elmondta, hogy kezünkben van az a lehető
ség , hogy a helyi adókat kivessük. Mostanáig visszaérkezett 
információk alapján 8o MFt-os bevételforrástól esünk el. Ha 
ebből 50 MFt-ot tudnánk beinkasszálni, akkor egy nyugodt gaz dál
kodást folytathatunk.
Az oktatási intézményeknél a gyermekek száma csökkent, ezzel ar á
nyosan csökkent az állami támogatás és az önkormányzatnak több 
működtetési költségbe kerülnek.
A művelődési házat a bánya jövőre nem tudja üzemeltetni.
A következő testületi ülésre egy részletesebb várható kiadási 
oldalt növelő tényezőkről tájékoztatjuk a képviselő urakat.
Erre jönnek még a távfűtéssel kapcsolatos vonzatok.

C s ő v á r i  János

Amikor az adók bevezetésének előkészületei folytak, arról volt
szó, hogy nem látszik feltétlen szükségesnek a bevételi oldalt
ezzel növelni. Gyakorlatilag úgy látom, hogy semmi akadálya
nincs annak, hogy a képvise lő-testület elé kerülne újból az
építményadó témája. Ha a bevételi forrásokat nem tudjuk bővíteni,
katasztrófahelyzetbe kerülünk. Az iskolák kapitulálni fognak,
ezért minden lehetséges megoldást számba kell vennünk.
Jónak tartom, hogy ezeket a pályázati dolgokat a testület elé
hozták., A sz en ny vízcsa to r na h ál óz a t, a szippantott szennyvízel- 
helyezesi, valamint a két tornaterem építési elképzeléseket
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maximálisan támogatom. A művelődési ház bezárásából nagy gondok 
lehetnek, ezt nem szabad bezáratni. ^z előkészítő munkában 
ezt figyelembe kell venni.

V á m o s i  Tibor

Szerintem is mind a négy témában pályáznunk kell. A pályázati 
pénzt ha megkapnánk és esetleg csak 1 tornaterein építését tá
mogatnák, nevesítve adják-e meg a tá¡nógatást?

L e s z k o v s z k i  Tibor

Az összeget nem nevesítve adják meg.

V á m o s i  Tibor

Szerintem mindenképpen először a 6-os számú iskolát fejlesszük, 
a fűtés beszerelését, valamint a tornaterein létesítését. Az 
építményadó bevezetését meg kellett volna szavaznia a testületnek.

L e n g y e l  Csaba

A csődbe jutott vállalatoktól igen nehéz lesz behajtani az épít
ményadót. A céltámogatások kérésével nagyobb az önkormányzat 
elkötelezettsége is.

L e s z k o v s z k i  Tibor

A 1992. évre várható működési kiadásoknál a lo %-os automatiz
mus azt jelenti, hogy 4 MFt-tal növeltük az iskolák támogatását.
Az iskolák működtetéséhez a pénzt az önkormányzat nem fejkvóta 
szerint biztosítja.

T ö r z s ö k Karoly

A működéshez szükséges feltételeket helyben kell m e gt e re m te n i.
80 %-át a központi költségvetésből fedezzük, 20 százalékát helyi 
forrásokból. Nem tudom, hogy a bázis tartalmazza-e a csökkentett 
költségvetést. A 10 %-os fejlesztés gyakorlatilag tartalmazza a 
pedagógus béremelést is.

L e s z k o v s z k i  Tibor

A jövő évi költségvetés 5 % dologi és lo % bérautomatizmussal 
számolt.A többit helyi forrásokból kell fedeznünk. Nem mo nd ha 
tunk le arról, hogy az iskolák tekintetében nem lépünk min im u 
mot sem, mert tönkretennénk az oktatást, a művelődést, a várost.
A végrehajtást irányító szakapparátus bebizonyította, hogy tud 
gazdálkodni. 68,5 %-os volt a tényleges k i h a s z n á l á s .A IV. n. 
évben ugyanezek lesznek a feltételek.

M i s k o l c z i  Ferenc

A 6-os sz. általános iskola tornaterem létesítésével nem értek 
egyet. Mindössze 168 diák jár ide. Ennyi gyereknek nem tartom 
szükségesnek ekkora - sportcsarnok méretű - tornatermet léte
síteni. Az iskolát gyakorlatilag felújítjuk. A központi fűtés



később több pénzt igényel. Szükség van-e erre in őst, ebben a 
feszített gazdasági helyzetben .

L e s z k o v s z k i  Tibor

A Rákóczi-telep kulturális életének középpontja az alsóváros szel
lemi centruma a 6-os' iskola Jelenleg t ö b b 'családiházas övezet 
épül. A lakók önerőből újították fel, az iskolát. Ebben az esetben 
nemcsak a számok alapján kell ítélni. Az iskola hosszú távon több 
funkciót betöltő létesítmény lesz.

C s ő v á r i  János

A tornaterem méreteivel kapcsolatban-annyit szeretnék mondani, 
hogy valóban nincs szükség sportcsarnok méretű tornateremre.

L e s z k o v s z k i  Tibor

A tornatermeknél bizonyos szabványmini műmok vannak.'

T ö r z s ö k  Károly

Az itt elhangzott méretek a jelenlegi iskolák tornaterménél na 
gyobbak lesznek.

Dr. H u s z á r  Pál

Ha kisebbet építenénk, az lenne a drágább, mert nem kapnánk meg 
rá az állami támogatást.

D r . B u z á s i István

A Rákóczi-telep személyi összetétele az utóbbi 10 évben ki cs e
rélődött és ez a tendencia fog jelentkezni az elkövetkezendő 
években is. Erőteljes fiatalítás fog bekövetkezni. Mindenképpen 
lépni kell az évtizedek óta elhanyagolt testnevelési lehetőségek 
javítására. A szakközépiskola legnagyobb kollégiuma a szomszéd
ban van. Esetleg itt lehetne megoldani a problémát.

S z a t h m á r y  Kálmán

Egy oktatási centrumnak nemcsak a tanulók igényeit, hanem a 
környék lakóinak igényét is ki kell elégíteni. A kollégisták 
is használnák a tornatermet.

C z i f r a László

A 6-os iskola támogatásában nem hiszek. Logikus következménye 
lesz a döntésnek, hogy inkább a nagyobb létszámú iskola torna
terem építését támogassuk.



9

i f j . B á t o r Antal

Kevés az' esély valóban, de a pályázatban indoklásként le kell 
írni a jövő évekre várható létszámalakulást, ez fontos indok kell, 
hogy legyen.

L e s z k o v s z k i  Tibor 

A vitát ezennel bezárom.
Kérdezném, a négy témát feltehetem-e egy szavazásra?

A képviselők kérték, hogy a szavazás témánként történjen.

Kérem szavazzanak, hogy a szippantó rt szennyvíz előkezelő b e 
rendezés létrehozásának céltámogatására nyújtsunk-e be igényt?

A Képviselő-testület egyhangúlag támogatta a szippantott szenny
víz előkezelő berendezés létrehozásához a céltámogatás igény
lését és meghozta az alábbi

162/1991. /X. 21./ sz. h a t á r o z a t o t :

A Kép viselő-testület hozzájárul a várpalotai 
szennyvíztisztító telep területén létesítendő 
szippantott szennyvíz előkezelő létrehozásához, 
valamint hozzájárul az 5250 EFt céltámogatás 
igényléséhez és a környezetvédelmi bírságokból 
befolyt saját pénzeszközökből a beruházáshoz még 
szükséges 3500 EFt biztosításához 1992. évben.

Felelős: Szathináry Kálmán 
Határidő: 1992. december 31.

Kérem szavazzanak, hogy a Büdös-tó környéki házhely kialakítás
hoz megépítendő szennyvízcsatorna megépítéséhez céltámogatásra 
nyújtsunk-e be igényt?

A Képviselő-testület 18 igen szavazattal, 2 tartózkodással m e g 
hozta az alábbi

163/1991. /X. 21./ sz. h a t á r o z a t o t :

A Képviselő-testület hozzájárul a szennyvízcsa 
torna megépítéséhez, valamint 2250 EFt céltámoga
tás igényléséhez és 1500 EFt saját forrás bizto
sításához. A beruházás kezdésének és befejezésének 
éve 1992.

Felelős: Szathmáry Kálmán 
Határidő: 1992. december 31.
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Kérem szavazzanak, hogy a 2 . számú Általános Iskola tornatermének 
megépítéséhez céltámogatásra nyújtsunk-e be igényt?

A Képviselő-testület 17 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és
2 tartózkodással meghozta az alábbi

164/1991. / X .21./ sz. h a t á r o z a t o t  :

A Képviselő-testület hozzájárul a 2. sz. Általános 
Iskola tornatermének megépítéséhez, valamint hozzá
járul a szükséges lo.ooo EFt céltá ín ogatás igénylésé
hez és 15.ooo EFt saját forrás biztosításához. A beru
házás 1992. évben indul és 1993. évben fejeződik be.

Felelős: Szathmáry Kálmán 
Határidő: 1993. december 31.

Kérem szavazzanak, hogy a 6. számú Általános Iskola’ tornatermének 
megépítéséhez céltámogatásra nyújtsunk-e be igényt?

A Képviselő-testület 17 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal, 2 
tartózkodással meghozta az alábbi

165/1991. /X.21./ sz. h a t á r o z a t o t  :

A Képviselő-testület hozzájárul a 6. sz. Általános 
Iskola tornatermének megépítéséhez, valamint hozzá
járul a szükséges lo.ooo EFt céltá ín ogatás igénylé
séhez és 15.ooo EFt saját forrás biztosításához. A 
beruházás 1992. évben indul és 1993. évben fejeződik 
b e .

Felelős: Szathmáry Kálmán 
Határidő: 1993. december 31.

A Polgármester úr tájékoztatta a Képviselő-testületet a tá v 
hőszolgáltatás díjairól. A Magyar Közlöny 106-os számában megj e
lent a rendelet, mely a távhőszolgáltatás díjait településenként 
és hőszolgáltatóként közli.
Az eddigi egységes fűtési díjjal szemben bevezették a kettős árat. 
Ez a rendelkezési díjból, valamint a hődíjból áll. Várpalota I. 
kerületében a rendelkezésre állási díj 59,o4 Ft/légm /év, ennek 
most ebben az évben időarányosan az 1/8-adát kell fizetnj, a 
jövő évben pedig havonta fizetendő. A hődíj 1 2 6 . -Ft/légin , ezt o k 
tóber 15-től április 15-ig kell fizetni.
A melegvíz díja 6*96 Ft/légm , ez a rendelkezésre állási díj, 
valamint 145,2o/m a tén yleges díj.
A távfűtési díjnál a 125.-Ft feletti rész 8o % - át az önkormányza
toknak leutalják. Ezt dotációra vagy a fűtési rendszer műszaki 
fejlesztésére fordíthatják a z ö n k o r m á n y z a t o k  .
Inotán marad a lo4,4o Ft/légm . A Péti Nitrogénművek RT-től azt 
a tájékoztatást kaptuk, hogy Péten az új árak december 1-től lép
nek életbe.
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Pétfürdőn a rendelkezésre állási díj a távhőszolgáltatásban 
122,16 Ft/légm , a hődíj 1 49 ,4o Ft/légm Melegvíz esetében^ 
a rendelkezésre állási díj 26 , 7 6 . -Ft/légm , a hődíj 84.-Ft/m .

Várpalotán 4553 távfűtött lakás van. Aki rendkívüli vagy rendszeres 
szociális segélyben részesül, biztosan nem tudja kifizetni a m e g 
emelkedett fűtési díjat.

V á m o s i  Tibor

Végül is ez a fűtési díj nem sok, 1 napra loo.-Ft.
Ezekben a lakásokban meg kellene oldani a hőszigetelést.

Dr. H u s z á r  Pál

Kérem a közvéleményt tájékoztatni, mert a lakosság úgy tudja, 
hogy a Képviselő-testület döntött a fűtési díjak emeléséről.

L e s z k o v s z k i  Tibor

Ma este a Városi Televízióban tájékoztatni fogjuk a város lakóit 
e témával kapcsolatban.

L e  n g y e 1 Csaba

Véleményem szerint a vízóra beszerelését kellene támogatni, hosz- 
szab^ távra ez lenne a megoldás. A Városgazdálkodási Vállalat 
11 in átalányt számol lakásonként, ez majdnem kétszerese a tény
leges fogyasztásnak.

ifj. B á t o r Antal

Gondolkoznunk kellene egy nyilvános fórum megtartásán.

Dr. C z e i d 1 i István

Véleményem szerint azoknak kellene a polgárok elé k i á l l n i u k , akik 
bevezették ezt a fűtési díj emelést. Az állampolgároknak "alatt
valóként" kell elfogadni az intézkedést. Egy kényszerű szolgált a
tás igénybevételét teszik szükségessé az állampolgárok részéről.
Azt kell eldönteni a K é p v i s e l ő - t e s t ü l e t n e k , hogy a lakossági vagy 
a kormányérdekeket tartják szem előtt. Rákényszerül mindenki a 
vízórák beszerelésére. Ezt a szolgáltatást az állampolgárok k é ny 
telenek elfogadni, nem tudják kiiktatni. Sok embernek a bevétele 
nem fedezi a kiadásait. Idős beteg emberekről, fiatalok soka sá gá 
ról van szó. Több mint ezer család a lakbért csak támogatással 
tudja kifizetni. Több önkormányzat jelentette be tiltakozását 
a magas távhőszolgáltatási díjak ellen a kormánynál.

L e s z k o v s z k i  Tibor

A Képviselő-testület hozzájárul-e ahhoz, hogy elküldjük tilta
kozó levelünket az ipari és kereskedelmi miniszternek címezve?



12

T ö r z s ö k  Károly

Egyetértek a tiltakozással, de önmagában kevésnek tartom. 
A tiltakozó megmozdulás élére kell állnunk.

Dr. B u z á s i  István

Tegyük közzé a tiltakozásunkat, hogy valamennyi városlakó 
aláírhassa. Készíttessünk egy olyan számítást, amelyből k i 
derül, hol növekednek meg a költségek.

L e s z k o v s z k i  Tibor

A távhőszolgáltatás az ahidráló üzemre épült, ez nagy v e s z 
teséggel működő rendszer.
Az elhangzottakra figyelemmel a képviselő -t es tületne k ha t á- 
rozat-hozatál nélkül kialakított tiltakozását a Jegyző úr s e 
gítségével megfogalmazva eljuttatom az ipari és kereskedelmi 
miniszterhez. Mindezekről a sajtó nyilvánosságát f e lh a sz n ál 
va a lakosságot is tájékoztatom.

M i s k o l c z i  Ferenc

Lakossági bejelentés érkezett, hogy megindult az erdők i rt á
sa. Erre fel kellene hívni az erdők kezelőinek a figyelmét.

Több kérdés és hozzászólás nem lévén a polgármester 11.30 h - 
kor az ülést berekesztette.

K . m . f .
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